
P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.1.2.2020 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji  

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 25 lutego 2020 r. 
 

 

Na stan 8 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności   

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Karolina Cichocka. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka,  

 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Przemysław Drozd, 

 Pracownik Socjalny Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski.  

 

 

Przewodniczący Komisji –  Anna Kaczor 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Przedstawienie informacji w sprawie stanu realizacji prac nad Strategią Rozwoju 

Oświaty w Gminie Olecko. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Prace nad zmianami „Regulaminu przyznawania stypendium Burmistrza Olecka  

w ramach lokalnego programu wspierania edukacji szczególnie uzdolnionych uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Olecko”. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wnioski Komisji.  

 

Zaproponowała zniesienie z porządku obrad pkt 1.  

Ponownie przedstawiła porządek posiedzenia uwzględniając własną uwagę: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Prace nad zmianami „Regulaminu przyznawania stypendium Burmistrza Olecka  

w ramach lokalnego programu wspierania edukacji szczególnie uzdolnionych uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Olecko”. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wnioski Komisji. 

  

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia 



Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.  

 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 

Statutowej Rady Miejskiej w Olecku 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż zmiana dotyczy wykreślenia radnej ze składu komisji. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie powołania członków Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku. 

 

b) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Olecku 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż zmiana dotyczy powołania radnej do składu komisji. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Olecku. 

 

c) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zadania związane  

z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

w Brukseli 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, iż to co roczna uchwała, gdzie gmina dokłada się do utrzymania Biura 

Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej na zadania związane z funkcjonowaniem Biura Regionalnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie sposobu ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu 

korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej Gminy Olecko 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

szczegółowo omówiła uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 



Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sposobu 

ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej Gminy Olecko. 

 

e) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

szczegółowo omówiła uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, kto reguluje warunki przetargu dotyczącego wyboru firmy prowadzącej usługi 

opiekuńcze. 

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

oznajmiła, że MOPS. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytała, czy można zapobiec takim sytuacjom inną konfiguracją przetargową. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki  

dopytał, czy można takich opiekunów zatrudnić bezpośrednio przez Urząd. 

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że po doświadczeniach z firmami zewnętrznymi Burmistrz sprawdza taką 

możliwość. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki  

zapytał co spowodowało zmianę przedsiębiorcy, do jakich uchybień dochodziło. 

 

Pracownik Socjalny Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

odpowiedziała, że np. było po kilka opiekunek w jednym środowisku, bądź nie przychodziła 

żadna przez dwa tygodnie do podopiecznego. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, dlaczego została ponownie wybrana w przetargu omawiana firma skoro już wcześniej 

nie spełniała swoich obowiązków należycie. 

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

oznajmiła, iż przedstawiciel tego konsorcjum zmieniał nazwy swoich firm. Nie było 

przeciwskazań prawnych aby nie wybrać tego konsorcjum tym bardziej, że spełniał wszystkie 

warunki przetargu.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 2 głosach przeciw pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku. 



f) projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi do sądu na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 3 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wniesienia skargi do sądu na rozstrzygnięcie nadzorcze Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie. 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020-2029 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo omówiła uzasadnienia do powyższych projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zauważyła, iż na promocje gminy na 460-lecie obchodów powstania Olecka została wydana 

znaczna kwota, ogólnie doliczyła się, że na kulturę w budżecie na br. jest przekazanych już 

około 1.300.000,00 zł. Zapytała czy skoro jest tak duża kwota przekazana na kulturę to nie 

można by było przekazać na konkurs recytatorski 1.600,00 zł, gdyż w tym roku, otrzymała 

informacje, że zostało zabrane część środków z tego zadania. 

Dodatkowo dopytała, dlaczego gmina znów zadłuża się na 2 mln zł. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że dotyczy to modernizacji oświetlenia w gminie. W pierwszym etapie w 2020 

roku w planach jest modernizacja ulic przelotowych w Olecku, a mianowicie: ul. Gołdapska, 

ul. Ełcka, Aleja Zwycięstwa, ul. Kościuszki, dodatkowo dokonanie modernizacji oświetlenia 

tam gdzie już jest położona linia podziemna, czyli na: Osiedlu Siejnik, ul. Wiejskiej, ul. 

Leśnej, jak również ul. Tunelowej. Wykonanie modernizacji oświetlenia całej gminy 

planowane jest do 2023 roku. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

poprosił o rozbicie kwotowe na organizacje dwóch imprez: „II Międzynarodowy Rowerowy 

Maraton Kresowy” oraz „Turniej eliminacyjny do Mistrzostw Europy U19 w siatkówce 

kobiet”. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, iż na „Turniej eliminacyjny do Mistrzostw Europy U19 w siatkówce kobiet” jest 

przeznaczone 9.500,00 zł. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, jaka kwota jest przeznaczona na wyjazdy dzieci reprezentujących szkołę na zawody. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin  

odpowiedziała, że łącznie na wyjazdy na zawody i konkursy zaplanowano 20.000,00 zł. 



Członek Komisji – Mariusz Miłun 

dopytał o dział 754, czy są to środki zabrane z monitoringu. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, iż była to konieczność ze względu na potrzebę wykonania zadania „Modernizacja 

energetyczna budynku Szkoły Podstawowej Nr 1 w Olecku”, gdyż jest możliwość uzyskania 

80% dofinansowania na to zadanie. Jednak nie wszystkie środki są zabrane tylko część,  

w związku z tym zadanie prac nad monitoringiem dalej będzie kontynuowane.  

  

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

dodała, iż w ubiegłym roku to co było zaplanowane w temacie monitoringu zostało w całości 

wykonane. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy zostaną podjęte czynności związane z zatrudnieniem osoby nadzorującej 

monitoring by nie było tak, że rozbudowuje się go, a jest nie użytkowany. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż została zrobiona kalkulacja i na ten moment jest to nieopłacalne. Dobrze by 

było najpierw wykonać cały monitoring. Do monitoringu ma całodobowy dostęp policja oraz 

są zapisywane nagrania, które można wykorzystać w razie jakiegoś zdarzenia.  

Nie mniej jednak, jest w planach utworzenie całodobowego stanowiska obsługującego miejski 

monitoring, ale generowałoby to duże koszty, gdyż należałoby zatrudnić przynajmniej 5 osób. 

Dlatego też pojawił się pomysł dofinansowania stanowiska pracowniczego w policji, co 

będzie bardziej opłacalne i efektywniejsze. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 4 głosach za i 4 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2020-

2029. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 3 głosach za i 5 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2– Prace nad zmianami „Regulaminu przyznawania stypendium Burmistrza 

Olecka w ramach lokalnego programu wspierania edukacji szczególnie uzdolnionych 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Olecko”. 

 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zaproponował: 

- wykreślenie zapisu w regulaminie zapisu dotyczącego przyznawania stypendium w tylko 

jednej dziedzinie, 

- nie sprowadzanie wysokości stypendium sportowego do stypendium Burmistrza, 

- ujednolicenie standardów uzyskania stypendiów we wszystkich szkołach w gminie, 

 



Komisja podjęła decyzję o spotkaniu nieformalnym na 17 marca 2020 r. o godz. 14:15, 

dotyczącego omówienia zmienionego regulaminu. 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

poruszył sprawę dotyczącą modernizacji przedszkola, a mianowicie kto koordynuje tym 

zadaniem, ponieważ jest wiele niewiadomych, a rodzice zgłaszają związany z tym swój 

niepokój oraz dlaczego pismo od Wojewody dotyczące skargi na Zarządzenie Burmistrza 

Miasta Olecka z dn. 16 maja 2019 r. w przedmiocie zatwierdzenia arkusza organizacji SP  

w Kijewie na rok szkolny 2019/2020 nie zostało przekazane radnym tuż po jego otrzymaniu. 

Dodał, że jeśli znał by wcześniej treść tego pisma, to być może nie głosował by za przyjęciem 

uchwały intencyjnej w sprawie likwidacji szkoły w Kijewie. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

oznajmiła, iż w przedszkolu Krasnal jest 7 oddziałów (170 dzieci). Początkowo założono, że 

prace dotyczące modernizacji przedszkola wewnątrz budynku, miały rozpocząć się na 

przełomie maj/czerwiec. W związku z tym, że prace zewnętrzne zostały wykonane szybciej, 

wynikła potrzeba rozpoczęcia prac wewnątrz również wcześniej. Uzgodniono, że, oddziały 

przedszkolne zostaną przeniesione do dwóch szkół gminnych SP Nr 1 i SP Nr 2 ze względu 

na to, że są placówkami oświatowymi i spełniają warunki PPOŻ. Pani Dyrektor przedszkola 

Krasnal wystąpiła z informacją do sanepidu o tym, że dzieci będą przenoszone do innych 

placówek. Sanepid wydał pozytywną opinię z uwagą aby zamienić sale z innymi grupami, 

żeby zapewnić przedszkolakom miejsce na leżakowanie. Do szkoły Nr 1 zostały przeniesione 

2 grupy, a  do szkoły Nr 2 - 5 grup. Były plany przeniesienia jednej grupy do SP Nr 4, ale 

byłaby to uciążliwość dla rodziców. Posiłki będą gotowane w przedszkolu i przywożone 

dzieciom.  

Dodatkowo przedstawiła pismo z sanepidu – załączono do protokołu. 

 

Członek Komisji – Paweł Giełazis 

oznajmił, że przedstawione pismo z sanepidu to jedynie wytyczne, a nikt fizycznie  

z pracowników nie był na miejscu aby sprawdzić jak jest stan sal.  

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

poddała rozważeniu, czy w szkole Nr 2 nie powinno się udostępnić placu przed budynkiem 

dla rodziców przywożących dzieci do przedszkola przynajmniej do godz. 9:00. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

odpowiedziała, że za takie działania organizacyjne odpowiada dyrektor szkoły, który  

z pewnością będzie reagować w stosownym czasie na pojawiające się problemy. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, czy ktoś pytał rodziców o zgodę na przeniesienie ich dzieci do innych placówek oraz 

czy kuratorium zostało oficjalnie o tym powiadomione. Jednocześnie oznajmił, że rozmawiał 

z p. wizytator, która powiedziała, że taką informację otrzymała pisemnie poprzedniego dnia. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że ustalenia ustne były już znacznie wcześniej. 

 

 



Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

dodała, że p. Dyrektor przedszkola Krasnal również pytała rodziców o zgodę. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała na drugie pytanie radnego. Oznajmiła, iż pismo zostało przekazane na prośbę 

radnych. Skarga Wojewody na Burmistrza nie ma zupełnie związku z uchwałą intencyjną 

dotyczącą likwidacji szkoły w Kijewie. Dodała również, że do Urzędu wpływa po około 100 

pism dziennie i trudno by było informować o wszystkich sprawach radnych. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zarzucił, że są zatajane sprawy nie wygodne dla Burmistrza. Oznajmił, że jeśli to pismo radni 

by dostali wcześniej, to osobiście głosował by przeciw uchwale intencyjnej dotyczącej 

likwidacji szkoły w Kijewie. 

 

Członek Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zaznaczyła, że jako radni mogą stanąć przed zarzutem za opieszałość przy podjęciu decyzji 

czy skarga na Burmistrza w sprawie nieutworzenia klasy 1 w Kijewie jest zasadna czy nie, 

czekając na decyzję wojewody. Uważa, że wojewoda mógł wydać decyzję o zasadności bądź 

nie działań Burmistrza, natomiast skierował sprawę do sądu. W taki sposób skarga będzie 

rozpatrywana całą kadencję Rady Miejskiej. 

 

Członek Komisji – Paweł Giełazis 

zapytał, czy sanepid sporządził protokół z kontroli, że sale w szkołach do których mają być 

przeniesione dzieci są przystosowane. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

oznajmiła, iż to pytanie należałoby zadać bezpośrednio w sanepidzie. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, iż na komisji skarg mówił o piśmie od wojewody jednak nie padła deklaracja ze strony 

radnych o przekazaniu go pozostałym członkom Rady Miejskiej. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zauważyła, iż na promocje gminy na 460-lecie obchodów powstania Olecka została wydana 

znaczna kwota, ogólnie doliczyła się, że na kulturę w budżecie na br. jest przekazanych już 

około 1.300.000,00 zł. Zapytała czy skoro jest tak duża kwota przekazana na kulturę to nie 

można by było przekazać na konkurs recytatorski 1.600,00 zł, gdyż w tym roku, otrzymała 

informacje, że zostało zabrane część środków z tego zadania. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

- zaproponował zmianę zapisu w regulaminie przyznawania stypendium, aby wykreślić 

sformułowanie dotyczące przyznawania stypendium tylko w 1 dziedzinie, 

- uważa, iż kwota w budżecie powinna być zwiększona na stypendium sportowe nawet do 

50.000,00 zł. 

 

 



Członek Komisji – Paweł Giełazis  

- zwrócił się o przedstawienie dokumentów dotyczących zatrudnienia wiceprezesa PWiK  

w Olecku: zasady przyjęcia na podane stanowisko z podaniem okresu umowy  

i wynagrodzeniem, kwalifikacje oraz doświadczenie zawodowe wiceprezesa,  

- ile mieszkaniec Olecka będzie płacił za dostarczone ciepło w związku z modernizacją 

elektrociepłowni przez PEC, 

- prosi o dokumenty dotyczące Palety Smaku, a mianowicie: sposoby rozliczenia mediów  

i wynajmu/użyczenia Placu, oraz gdzie można zapoznać się z zasadami wynajmu Placu, 

ponieważ nie ma ich w BiP. Na jakiej zasadzie odbyło się otwarcie Palety Smaku w tym 

miejscu. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

Protokołowała 

Karolina Cichocka 

Przewodniczący Komisji 

Anna Kaczor 
 

 


